

أعضاء اللجنة الشرعية Shareaa Committee Members

رئيس اللجنة – الشيخ/ عبدالله بن سليمان المنيع
Chairman – Sheikh / Abdullah bin Suleiman Al-Manea

Academic and scientific qualifications	Bachelor's degree in Arabic from Imam Mohammed ad bin Saud University in Saudi Arabia, 1957. MA in Comparative Jurisprudence from the Higher Judicial Institute in the Kingdom of Saudi Arabia, 1969.	البكالوريوس في اللغة العربية من جامعة الإمام محمد بن سعود في المملكة العربية السعودية، عام 1957م. ماجستير في الفقه المقارن من المعهد العالي للقضاء في المملكة العربية السعودية، عام 1969م.	المؤهلات الأكاديمية والعلمية
Current positions	2008 - Shari Legal advisor at the Saudi Royal Court. 1990 - Member of a group of private and public Legal boards and bodies, most of which are Legal boards of financial institutions. 1980 - Member of the Islamic and International High Academy. 1971 - Member of the Council of Senior Scholars in the Kingdom of Saudi Arabia.	2008م – مستشار شرعي في الديوان الملكي السعودي. 1990م – عضو في مجموعة من مجالس وهيئات شرعية خاصة وعامة، أغلبها هيئات شرعية لمؤسسات مالية. 1980م – عضو مجعبي الفقه الإسلامي والدولي. 1971م – عضو في هيئة كبار العلماء في المملكة العربية السعودية.	المناصب الحالية
Previous work experience	1996 - 2000: Head of the Court of Cassation in the Western Region in Makkah Al Mukarramah. 1976 - 1996: Cassation judge in the Court of Cassation in the Western Region in Makkah Al-Mukarramah. 1975 - 1976: Deputy General to the Grand Mufti of the Kingdom, Sheikh Abdulaziz bin Baz, may God have mercy on him, in legal, administrative and financial affairs. 1969 - 1971: Member of the Supreme Judicial Council in the Kingdom of Saudi Arabia. 1957 - 1969 : Member of Iftaa under the chairmanship of the Grand Mufti of the Kingdom of Saudi Arabia, Sheikh Mohammed ad bin Ibrahim, may God have mercy on him.	1996م – 2000م: رئيس محكمة التمييز في المنطقة الغربية في مكة المكرمة. 1976م – 1996م: قاضي تمييز في محكمة التمييز في المنطقة الغربية في مكة المكرمة. 1975م – 1976م: نائب عام لمفتي المملكة الشيخ عبدالعزيز بن باز رحمه الله في الشؤون الشرعية والإدارية والمالية. 1969م – 1971م: عضو في الهيئة القضائية العليا في المملكة العربية السعودية. 1957م – 1969م: عضو إفتاء تحت رئاسة مفتي عام المملكة العربية السعودية الشيخ محمد بن إبراهيم رحمه الله.	الخبرة العملية السابقة

عضو اللجنة – الدكتور/ محمد بن علي القري

Committee Member – Dr. Mohammed bin Ali Al-Qari

Academic and scientific qualifications	PhD in Economics from the University of California, USA, in 1984. Masters in Economics from the University of California, USA, 1981. Bachelor's degree in Economics from King Abdulaziz University in the Kingdom of Saudi Arabia, 1975.	الدكتوراه في الاقتصاد من جامعة كاليفورنيا في الولايات المتحدة الأمريكية، عام 1984م. المجستير في الاقتصاد من جامعة كاليفورنيا في الولايات المتحدة الأمريكية، عام 1981م. البكالوريوس في الاقتصاد من جامعة الملك عبدالعزيز في المملكة العربية السعودية، عام 1975م.	المؤهلات الأكاديمية والعلمية
Current positions	2000 - Member of the Legal Board of the Accounting and Auditing Organization for Islamic Financial Institutions (AAOIFI). 2005 - Expert in the Islamic Fiqh Academy - Organization of Islamic Cooperation. 1998 - Member of the Legal Board of the Dow Jones Islamic Stock Index (New York). 1990 - Member of the editorial board of the "Islamic Economy" magazine of the International Association of Islamic Economics (Britain). 1990 - Member of the editorial board of the magazine "Al Fiqh Council" issued by the Fiqh Council of the Muslim World League. 1998 - Member of a group of Legal boards and boards of financial institutions worldwide. 1985 - Expert in the International Islamic Fiqh Academy of the Organization of the Islamic Conference.	2000م – عضو في المجلس الشرعي لهيئة المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية (أيو في). 2005م – خبير في المجمع الفقهي الإسلامي – منظمة التعاون الإسلامي. 1998م – عضو الهيئة الشرعية لمؤشر دو جونز للأسهم الإسلامية (نيويورك). 1990م – عضو هيئة تحرير مجلة "الاقتصاد الإسلامي" التابعة للجمعية الدولية للاقتصاد الإسلامي (بريطانيا). 1990م – عضو هيئة تحرير مجلة "مجمع الفقه" الصادرة عن المجمع الفقهي التابع لرابطة العالم الإسلامي. 1998م – عضو في مجموعة من مجالس وهيئات شرعية للمؤسسات المالية على مستوى العالم. 1985م – خبير في المجمع الفقهي الإسلامي الدولي التابع لمنظمة المؤتمر الإسلامي.	المناصب الحالية
Previous work experience	2000 - 2008 Director of the Islamic Economics Research Center at King Abdulaziz University. 1975 - 2008 Professor of Islamic Economics at King Abdulaziz University in Jeddah.	2000م – 2008م مدير مركز أبحاث الاقتصاد الإسلامي في جامعة الملك عبدالعزيز. 1975م – 2008م أستاذ الاقتصاد الإسلامي في جامعة الملك عبدالعزيز بجدة.	الخبرة العملية السابقة

عضو اللجنة – الشيخ الدكتور/ عبدالرحمن بن عبدالعزيز النفيسة
Committee Member – Sheikh Dr. /Abdul Rahman bin Abdulaziz Al-Nafisah

<p>Academic and scientific qualifications</p>	<p>Bachelor's degree in Sharia from Imam Mohammed ad bin Saud Islamic University in the Kingdom of Saudi Arabia, 2015. Master's degree in Sociology from King Saud University in the Kingdom of Saudi Arabia, 2008. Masters in Islamic Economics from the American University in Washington, USA, 2007. Bachelor's degree in Sociology from Imam Mohammed ad ibn Saud Islamic University in the Kingdom of Saudi Arabia, 1994. PhD in Islamic Economics, 2019.</p>	<p>البكالوريوس في الشريعة من جامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية في المملكة العربية السعودية، 2015م. الماجستير في علم الاجتماع من جامعة الملك سعود في المملكة العربية السعودية، 2008م. الماجستير في الاقتصاد الإسلامي من الجامعة الأمريكية بواشنطن في الولايات المتحدة الأمريكية، 2007م. البكالوريوس في علم الاجتماع من جامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية في المملكة العربية السعودية، 1994م. دكتوراه في الاقتصاد الإسلامي، عام 2019م.</p>	<p>المؤهلات الأكاديمية والعلمية</p>
<p>Current positions</p>	<p>2016: Member of the Shareaa Committee of Nayifat Finance Company. 2014: Member of the Legal Supervisory Board for a number of investment and financial companies. 2005: Secretary of the Legal Board and Director of Legal Supervision Department at Falcom Financial Services Company. 2010 : Collaborating Lecturer with Imam Mohammed ad bin Saud Islamic University.</p>	<p>2016م: عضو في اللجنة الشرعية في شركة النايفات للتمويل. 2014م: عضو هيئة الرقابة الشرعية لعدد من الشركات الاستثمارية والمالية. 2005م: أمين الهيئة الشرعية ومدير إدارة الرقابة الشرعية بشركة فالكم للخدمات المالية. 2010م: محاضر متعاون مع جامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية.</p>	<p>المناصب الحالية</p>
<p>Previous work experience</p>	<p>1994 - 2005: Student advisor at the Ministry of Education. 1992 - 1993 : Social worker in the Ministry of Labor and Social Development.</p>	<p>1994م – 2005م: مرشد طلابي في وزارة التربية والتعليم. 1992م – 1993م: أخصائي اجتماعي في وزارة العمل والتنمية الاجتماعية.</p>	<p>الخبرة العملية السابقة</p>